
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2009-09-17, § 19 

 

 Tid: 17 september 2009 kl 16.00 – 16.30 

   

 Plats: Stora Kollegiet, Stadshuset 

   

 Justerat: 28 september  2009 

  

 

Petter Lindfors Mirja Räihä Järvinen 

  

 

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Petter Lindfors (M), ordförande  

Mirja Räihä Järvinen (S), vice ordförande 

  

Jan Tigerström (M)  

Helena Bonnier (M)  

Sören Swärd (M)  

Ingvar Snees (M)  

Katarina Gratschew (M)  

Gulan Avci (FP)  

Kenneth Nilsson (S)  

Jari Visshed (S)  

Berit Kruse (S)  

Emilia Hagberg (MP)  

Ann-Margarethe Livh (V)  

 
Ersättare: 

 Göran Kindvall (M)  

Sebastian Carlsson (M) 

Anders Alvebäck (M)   

Per Hallberg (M)  

Claes Fleming (FP)     

Bo Holmberg (S)  

Margareta Malm (S)  

Gunnar Sandell (S)    

 
Tjänstemän: 

 Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreteraren Eva Olofsson. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Ann-Charlotte Nilsson, Gunnar Jensen, Petra Nieto, 

Eva Olsson och Åsa Wigfeldt samt biträdande borgarrådssekreteraren Thord 

Swedenhammar från roteln. 

 



  

 § 19 

Detaljplan för kvarteret Mikrofilmen m fl i Högdalen. Remiss. 

Markanvisning för skateboardpark till Idrottsnämnden 

Dnr E2009-512-01128 

Protokollsutdrag 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt kontorets förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden överlämnar och åberopar kontorets utlåtande till 

 stadsbyggnadsnämnden som svar på förslag till ny detaljplan för kv Mikrofilmen 

 m fl. i stadsdelen Högdalen, S-Dp 2008-01164-54.  

2 Nämnden anvisar mark för skateboardpark inom fastigheten Örby 4:1 till 

 idrottsnämnden i enlighet med kontorets utlåtande. 

 

Ärendets handling   

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 24 augusti 2009. 

 

Nämndens behandling av ärendet  

 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Petter Lindfors m fl (M), ledamoten Gulan Avci (FP), ledamoten 

 Emilia Hagberg (MP) och ledamoten Ann-Margarethe Livh (V) förslår att 

 nämnden avgör ärendet vid dagens sammanträde.  

 

2) Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (S) föreslår återremiss enligt 

 följande: 

 1  Återremittera kontorets förslag till beslut. 

 2 Exploateringsnämnden istället förordar att man skall arbeta vidare i enlighet 

  med den förstudie/program för anläggande av en skateboardpark i Högdalen 

  som idrottsnämnden nämnden godkände vid sitt möte 2008-05-13. 

 

 Skateboardåkningen är en relativt ny sport. Det stora genombrottet för 

 skateboarden kom på sjuttiotalet, sedan dess har sporten utvecklats i flera olika 

 riktningar.  

 

 Bland de största inriktningarna finns såväl Street, Ramp/Pool och Downhill. 

 Sedan 90-talet har sporten växt och är idag mer etablerar både som tävlingsidrott, 

 spontanidrott och som föreningsidrott. Enligt uppskattningar från Stockholm 

 Suburban Surfers finns idag cirka 5 000 organiserade skateboardåkare och totalt 

 uppskattningsvis 13 000 skateboardåkare i Stockholm. 

  

 Skaten är på inget vis övergående trend. Skateboard är en spontanidrott som har 

 kommit för att stanna. Därmed blir det också naturligt för kommunen att ta sitt 

 ansvar och skapa förutsättningar för utövandet.  

 

 Det nu reviderade och kraftigt nedbantade förslaget är tveksamt om det kan kallas 

 för ”Europas största skejtpark” och är inget annat en ett svek mot tidigare 

 utfästelser.  

 

 

 



  

 Den tidigare mer visionära inriktningen gav utrymme för att skapa internationella 

 storevenemang med stor publik inom flera skatediscipliner vid Högdalstopparna. 

 Det hade stärkt Stockholms ställning som idrotts- och evenemangsstad med 

 positiva effekter för besöksnäringen. Det är tveksamt om den nya inriktningen 

 förmår åstadkomma den effekten. 

 

Härefter framläggs följande förslag: 

 

1) Ordföranden Petter Lindfors m fl (M) och ledamoten Gulan Avci (FP) ställer sig 

 bakom kontorets förslag. (se beslutet)  

 

2) Ledamoten Emilia Hagberg (MP) och ledamoten Ann-Margarethe Livh (V) 

 föreslår följande: 

 1 Godta detaljplanen som rör bostäder. 

 2 Inte anvisa mark till skateboardpark inom fastigheten Örby 4:1 samt därutöver 

  anföra följande. 

 

 Vänsterpartiet godkänner den del av förslaget som rör bostäder. Däremot är vi 

 starkt emot att förlägga en skateboardpark på den föreslagna platsen. En 

 skateboardpark som förläggs så nära bostadshusen kan innebära konflikter med de 

 boende. Höga ljud på kvällar och helger, stort besökstryck vid tävlingar och 

 arrangemang kan upplevas som mycket störande av de boende. En skateboardpark 

 i världsklass bör heller inte läggas på oattraktiv plats med störande trafik.. 

 

 Det finns dessutom redan ett förslag att anlägga en skateboardpark på 

 Högdalstopparna. Ett förslag som utarbetats i samråd med engagerade skateare 

 som lagt ned kraft och energi på att få till en riktigt bra anläggning. Nu är de 

 överkörda, liggande förslag presenteras helt utan dialog. Den angivna 

förklaringen  - att en anläggning på Högdalstopparna kräver en utbyggd infrastruktur 

och att det  inte finns pengar till detta – kan varken vara en nyhet för planerarna eller 

ett  godtagbart skäl.  

 

 Vi föreslår att skateboardparken placeras i anslutning till Högdalstopparna så som 

 planerats. Där finns en spännande topografi som kan utnyttjas, exempelvis till 

 gradäng för publik. Vi efterlyser ett samlat grepp över området kring 

 Högdalstopparna och att planerna på ett rekreations- och friluftsområde blir 

 verklighet. I ett sådant område skulle skateboardparken bli en tillgång, i det 

 föreslagna området i kvarteret Mikrofilmen riskerar skateboardparken att ses som 

 ett negativt inslag. Förslaget att istället placera en idrottshall i anslutning till 

 bostadshusen i kvarteter Mikrofilmen ser vi däremot som ett bra förslag som bör 

 utredas.  

 

Omröstning 

Ordföranden ställer först de framlagda förslaget om att återremittera ärendet mot 

förslaget att avgöra ärendet i dag. Nämnden beslutar att avgöra ärendet i dag. 

 

Därefter ställer ordföranden de övriga framlagda förslagen mot varandra och nämnden 

beslutar enligt kontorets förslag. 

 

 

 

Reservation 



  

Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (S) med hänvisning till sitt förslag om 

återremiss. 

Ledamoten Emilia Hagberg (MP) och ledamoten Ann-Margarethe Livh (V) med 

hänvisning till sitt gemensamma förslag. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


